

### **Dominique Pressinger (née Birbeck)**

Unmistakably expressionist, often abstract, Dominique Pressinger's style has fluidly evolved to its current naive expressionist nature.

Growing up in the 1960's to the 1980's in South Africa, Dominique was never diagnosed as autistic, but she found personal expression in her art and was readily accepted into the Michaelis School of Fine Art at the University of Cape Town.

However, personal and political events compelled Dominique and her family to flee South Africa and they were welcomed as refugees in France where they started a new life in Sainte-Alvère in the mid 80's.

So it is with first-hand experience of the hardship of a refugee starting with nothing, at first not even able to say "Merci" in the language of their generous host nation, yet with gratitude for opportunities offered here in Sainte-Alvère, that Dominique is humbled to be able to offer some of her artwork for the auction to aid this new generation of refugees and displaced persons from the Ukraine in 2022.

---

### **Dominique Pressinger (née Birbeck)**

Indéniablement expressionniste, souvent abstrait, le style de Dominique Pressinger a évolué de manière fluide vers sa nature expressionniste naïve actuelle.

Ayant grandi dans les années 1960 à 1980 en Afrique du Sud, Dominique n'a jamais été diagnostiquée comme autiste, mais elle a trouvé une expression personnelle dans son art et a été facilement acceptée à l'École Michaelis des Beaux-Arts de l'Université du Cap.

Cependant, des événements personnels et politiques ont contraint Dominique et sa famille à fuir l'Afrique du Sud et ils ont été accueillis comme réfugiés en France où ils ont commencé une nouvelle vie à Sainte-Alvère au milieu des années 1980.

C'est donc avec une expérience très personnelle de la difficulté d'un réfugié partant de rien, ne pouvant même pas dire "Merci" dans la langue de sa généreuse nation d'accueil, mais avec la gratitude pour les opportunités offertes ici à Sainte-Alvère, que Dominique est humblement en mesure d'offrir certaines de ses œuvres d'art pour cette vente aux enchères afin d'aider cette nouvelle génération de réfugiés et de personnes déplacées d'Ukraine en 2022.

**"Nervous Sunflowers (Don't Worry)" – acrylic on card unframed (22" x 32")**

**«Tournesols anxieux (Ne vous inquiétez pas) » - acrylique sur carte (560mm x 810mm)**



"Ever Hopeful" – pastels on block canvas (12" x 16")

« Toujours Plein d'Espoir » - pastel sur toile bloc (300mm x 400mm)



"Popocatépetl" – acrylic on block canvas (16" x 20")

« Popocatépetl » - acrylique sur toile bloc (410mm x 510mm)

